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Nr. 2 - 2023 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag den 15.3.2023  

kl. 17.15 

I PM2 

 

 

 

 

 

 

 
Afbud: Annelene, Susanne, Keld, Sofus 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: SH 

Sang: PR  

Sang næste møde: Christian 

  

Referat:  

  

  

11/23  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Der har været afholdt elevrådsmøde.  

b) Ledelsen SFO: 

- SFO1 har nu 217,5 børn, Klubben 28 børn. 49 af de 

nye børn er allerede tilmeldt. 

- Samarbejde mellem Klubben og 3. klasserne er godt i 

gang, de laver bål, perleværksted, spilleværksted og IT. 

 

BHV klasserne: 

- Vi er i gang med overleveringsmøderne med 

børnehaverne. 

-I næste uge går vi i gang med at lave de 3 hold til 

kommende børnehaveklasser. 

-Vi har haft besøg af en jordemor, sygeplejerske og 

besøgt præsten, det har været spændende. Vi har også 

en forældre, som har savet træstykker til alle børnene 

på årgangen, så nu kan børnene lave kryds og bollespil. 

Vi er taknemmelige for de gode forældre input. 

 

Indskolingen  

-Er i fuld gang med forberedelse af det kommende 

skoleår,  

- Det været nødvendigt med ændringer i 1A. Der er en 

god udvikling i klassen. 

-Fin fastelavnsfest, flotte udklædte børn og voksne. 
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Mellemtrinnet.  

-Super god fastelavnsfest, vellykket dag i hallen 

Planlægning af næste skoleår fylder rigtig meget lige nu 

-Vi har lavet en prøveordning for eleverne, det 

indebærer at eleverne må være inde i klasserne eller i 

fællesrummet i det ene frikvarter. 

-4. årgang. Der er uro omkring trivsel på 4. årgang, vi 

har arbejder målrettet med det. SEI har tidligere været 

på en af vores 4. klasser, og de fortsætter med at 

komme. 

-Special klasserne: To medarbejdere fra samme klasse 

er fået andet arbejde, og der er kommet nye lærere til. 

Skiftet har ikke været let for eleverne, og det har givet 

uro. Vi har dækket skemaerne internt.  

-Uge 13 har der været alternativdage. Der blev spillet 

basket og taget cykelprøver 

-Plan for overgange er snart færdig, så forældrene kan 

få den at se. 

-Vi er i gang med forberedelsen, så vi kan tage godt 

imod den nye årgange. 

 

Udskolingen: 

-Hovslund. AN og kommende lærer har besøgt 

Hovslund, nyt tiltag. Det var en fin oplevelse. 

-Terminsprøver i denne uge. De er forløbet fornuftigt. 

Eleverne øver sig i at gå til prøve. 

- Der har været projekt fremlæggelser. 

-Der er naturfagsprojekt i næste uge. 

-Fagfordeling er i gang, og nu gælder det 

opgaveoversigterne 

-Der har været evaluering af samarbejdsdagen. 

-PR og AN har været til censorplanlægningsmøde 

- Personale arrangement for udskolingen er i 

støbeskeen. 

-17. maj er sidste skoledag for 9. årgang. Vi skal i gang 

med at planlægge den. 

-Special klasserne taler om, hvor mange elever der 

bliver i klasserne næste år. 

 

PR: 

-Skal til dialogmøde med det politiske udvalg torsdag. 

-Vi har været en del af et projekt om mellemformer, 

dette er ved at rinde ud nu. Det har været meget 

spændende. Mellemformer kan være Trinbrættet, 

støttelærer, 2 voksne i børnehaveklasserne, 

samarbejde mellem lærer/pædagoger og meget andet. 

-Vi er nu blevet kommunens største skole med 730 

børn. Ud af dem er der 70 i specialklasse. Kommunens 

mål er at vi skal lande på 45 børn i specialklasserne, 

men det er ikke virkeligheden endnu. 

-Vi er startet med fællessamling store og små børn i 

hallen en gang om måneden. 

-Vi er en ny skole, men vi er på vej til at forme den, så 

den bliver, som vi ønsker. 

- Der er etableret et mødelokale i det pædagogiske 

værksted - og vi har brug for et ekstra klasselokale, da 

vi får tre 9 kl. klasser næste år. Vi mangler derfor et 
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lokale til specialklassen. Lokalet kommer til at ligge i 

det ene fællesrum i udskolingen. 

- Fjordskolen har en masse kompetencer, som vores 

medarbejdere i specialklasserne kan bruge. Næste år 

laver Fjordskolen et længerevarende kursus for os. 

 

 15 min  

  

  

12/23  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter IMC 

- Der kommer ingen lønnet studerende 1.6, men vi 

håber på, at få en ulønnet studerende i august. 

-Fodboldturnering for hele SFO. Vi ønsker, at låne nogle 

unge mennesker fra udskolingen og melletrinnet, som 

kan være dommere 

-Medarbejderne taler om normeringen i SFO.  

CA  

-Projekterne fylder, men det går fint. Naturprojekt er 

også prøvefag 

-Fællespersonalemøde gik fint og varulvespillet gav 

gode grin. 

- Der har været samarbejdsdag, hvor udskolingens 

elever har varetaget undervisningen i indskoling og 

mellemtrin. 

b) Forældrevalgte Vivi  

-God fastelavn 

Randi  

-Terminsprøverne er gået godt, lidt træls at man skal 

vente så lang tid på karakteren. 

Christian 

-Ros til info tavlen ved udgangen 

- Dejligt at der er fokus på klassedannelse 

c) Formanden -Det pynter, at der kommer nyt på væggene 

- For 2½ siden, var tankerne i Fladhøj arrangements 

gruppen, at der skulle etableres cykelbaner, ny hal og 

en svømmehal. Det blev skudt lidt til hjørnet. Men nu er 

der lavet en støtteforening, som skal hjælpe med at få 

en hal 3. 

 

10 min  

   

  

13/23  

Orientering om udkast til 

Samarbejdsgrundlag – herunder 

godkendelse af timetildelingsplan. 

Gennemgås på mødet. 

Samarbejdsgrundla

g 2023-2024 (02.03.2023).doc
 

Orientering af PR. 

SB godkender timetildeling. 

 

Pernille 20 min  
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14/23  

Beslutning om princip for 

trivselsarbejdet på skolen. 

Princip for arbejdet 

med elevtrivsel 2023.docx
 

Gennemgang ved PR. 

Tages op på MED. 

Godkendt af SB. 

 

Det godkendte princip er vedhæftet referatet – og lagt 

på hjemmesiden. 

Jørgen og Pernille 15 min  

  

  

Pause med spisning  

10 min 

 

  

  

15/23  

Budget 2023 

Budget 2023 - 

samlet 10.2.2023.xlsx
 

Gennemgået af PR. 

Budgettet er godkendt. 

 

Pernille 20 min  

  

  

16/23  

Godkendelse af ansøgninger om 

forkortet skoledag. 

Forkortet 

skoledag1 23-24 specialklasse udskoling.docx

Forkortet skoledag 

23-24 konfirmationsforberedelse 7. årgang.docx

Ansøgning 

forkortet skoledag 23-24 almen.mellemtrin.§16d.docx

Ansøgning 

forkortet skoledag 23 -24 indskoling §16b.docx

Ansøgning 

forkortet skoledag 23 -24 specialklasser mellemtrin.§16b.docx
 

 
 

Vi har søgt alt det vi kan, og håber, at vi får det samme 

som sidste år. 

SB har tilkendegivet, at vi skal søge alt det, som der 

kan søges. 

SB Godkendt. 

Pernille 10  min.  

  

  

17/23  

Evaluering af 

skolebestyrelsesarrangement. 

 

 

Godt arrangement, sjovt, godt at lære hinanden at 

kende og god mad. 

Vi beslutter at afholde et årligt arrangement. 

Jørgen og alle 5 min  
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18/23  

Beslutning om Værdiregelsæt – og 

beslutning om, hvordan det formidles 

til forældrene en gang årligt som loven 

foreskriver. 

Værdiregelsæt for 

Hærvejsskolen 2023.doc
 

 

PR orienterer. 

Vi mangler ordensreglerne, det får vi styr på inden 

næste forår. 

Godkendt af SB 

Det rettede værdiregelsæt er vedhæftet referatet. 

PR sender værdiregelsæt ud til alle medarbejdere og 

forældre i starten af august. 

Pernille 10 min  

  

  

19/23  

Tre udelte 9. klasser. 

Det ser ud til, at der næste år bliver tre 

næsten lige store 9. klasser. Vi ønsker 

at fravige princip for klassedannelse og 

bevare de tre nuværende klasser som 

de er også i 9. klasse. 

Princip for 

klassedannelse 2021.docx
 

Vi får tre 9. klasser næste skoleår, da der ikke ret 

mange, som tager på efterskole til næste år. 

Ønske fra lærerne er, at vi ikke blander eleverne i nye 

klasser. Vi har tre velfungerende 8. klasser, så vi vil 

gerne afvige princippet om klassedannelse. 

Hvis der er en elev, som har et ønske om at blive 

flyttet, kunne det så blive en mulighed.  

 

SB godkender, at vi bibeholder de tre klasser i 9. 

klasse, som de er nu. 

Pernille 10 min  

  

  

20/23  

Er der behov for et princip for læring og 

lektier? 

Det tidligere princip er vedlagt. 

Politik for læring på 

Hærvejsskolen.docx
 

Når skoledagen bliver kortere, og der ingen 

Understøttende undervisning er, så er det svært at nå 

at få lavet sine lektier på skolen. 

Vi er ikke en lektiefri skole, men vi giver ikke lektier for 

fra dag til dag. 

Skolen ønsker, at vi reviderer princip for lektier – eller 

hjemmearbejde. 

 

Begrebet lektier eller hjemmearbejde vil blive drøftet i 

alle afdelinger i løbet af de kommende måneder – og 

sættes på dagsordenen i både MED-udvalg og 

Skolebestyrelse i efteråret. 

 

Jørgen 10 min  

  

  

21/23  

Evt. PR   

-Har været til Trafiklærernes årlige møde, det var 

lærerigt. Vi bør gøre noget ved vores skolesti. Pernille 

har aftalt med Bodil, at hun tager det med på SB 

mødet. 

Anders fortæller om Hærvejen og fjernelse af 

helleanlæggene. Vejen er ikke så bred som først 
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antaget, og man kan ikke udvide den, for så tager man 

plads fra cykelstien og det må man ikke. 

 

IMC: 0.C har været til reception i den nye café. Det var 

en rigtig god oplevelse.  

 

PR. Vi har fået en skoleven. En kl. har sagt ja til at have 

en person med i undervisningen – og vi vil i fremtiden 

efterlyse flere skolevenner. 

 

AN. Vi ændrer betegnelse i special klasserne til: UA, UB 

og UC 

5 min  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Er der principper, vi mangler? 

 

Cykelsti på legepladsen? 

Den gode overgang – og skolebestyrelsens rolle. 

Værdiregelsæt opdateret med ordensregler. Efterår. 

Princip for lektier eller hjemmearbejde. Efterår. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


